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PM Rotel VI (Dnr KS 2020/1048)

Håll Stockholms utomhusbad öppna
Skrivelse av Clara Lindblom (V)

Borgarrådsberedningen föreslår att kommunstyrelsen beslutar följande.
Skrivelsen anses besvarad med hänvisning till vad som sägs i promemorian.

Föredragande borgarrådet Karin Ernlund anför följande.

Ärendet

Clara Lindblom (V) har lämnat en skrivelse till kommunstyrelsen. 
I skrivelsen framför Clara Lindblom att hon ser det som mycket negativt och 

olämpligt att den blå-gröna majoriteten stängde stadens kostnadsfria utomhusbad så 
tidigt på säsongen. Clara Lindblom anser att staden bör hålla utomhusbaden öppna 
fram till sista september, för att på så vis undvika att ännu fler personer tar sig till 
stränder och klippor där avstånd och hygien är svårare att hålla än på våra 
utomhusbad. Att stänga baden kan leda till att vi indirekt bidrar till att öka 
smittspridningen något som skulle vara mycket olyckligt. Majoriteten bör därför 
stötta idrottsförvaltningen så att de ges resurser att hålla öppet september ut.

Beredning

Ärendet har remitterats till stadsledningskontoret och idrottsnämnden.
Stadsledningskontoret anser att idrottsnämnden har möjlighet att vid behov 

förlänga/förkorta öppettiderna och att man under 2021 ser över de generella 
öppettiderna.

Idrottsnämnden anser att det redan finns en pragmatisk och flexibel hållning kring 
utomhusbadens öppettider. 

Mina synpunkter

Staden är nu inne på sitt andra år av pandemin. Vi har från idrottens sida arbetat hårt 
för att säkerställa att idrott kan utövas utifrån de restriktioner som myndigheter 
uppmanat till. För stadens utomhusbad hade idrottsförvaltningen i uppdrag att hålla 
utomhusbaden öppna så länge det ansågs skäligt och möjligt. Detta resulterade i att 
några utomhusbad kunde hållas längre öppna än vad som tidigare var planerat för att 
erbjuda ytterligare utomhusaktiviteter. När baden väl stängde i början av september 
2020 hade förvaltningen redan sett ett stort avvikande antal besökare på stadens 
utomhusbadanläggningar p.g.a. skolstart samt en allt kallare väderlek.

I fortsättningen kommer förvaltningen arbeta ännu mer med flexiblare öppettider 
på stadens utomhusbadanläggningar för att kunna anpassa sig efter den rådande 



2

efterfrågan och väderförhållanden. I fjol gjordes en rimlig avvägning sett till att 
besöksantalet minskade drastiskt och väderleken likaså.

Därmed anser jag skrivelsen vara besvarad.

Stockholm den 19 maj 2021

KARIN ERNLUND 

Bilaga
1. Reservationer m.m.
2. Skrivelsen

Borgarrådsberedningen tillstyrker föredragande borgarrådets förslag.
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Remissammanställning

Ärendet

Clara Lindblom (V) har lämnat en skrivelse till kommunstyrelsen. 
I skrivelsen framför Clara Lindblom att hon ser det som mycket negativt och 

olämpligt att den blå-gröna majoriteten stängde stadens kostnadsfria utomhusbad så 
tidigt på säsongen. Clara Lindblom anser att staden bör hålla utomhusbaden öppna 
fram till sista september, för att på så vis undvika att ännu fler personer tar sig till 
stränder och klippor där avstånd och hygien är svårare att hålla än på våra 
utomhusbad. Att stänga baden kan leda till att vi indirekt bidrar till att öka 
smittspridningen något som skulle vara mycket olyckligt. Majoriteten bör därför 
stötta idrottsförvaltningen så att de ges resurser att hålla öppet september ut.

Beredning

Ärendet har remitterats till stadsledningskontoret och idrottsnämnden.

Stadsledningskontoret

Stadsledningskontorets tjänsteutlåtande daterat den 11 mars 2021 har i huvudsak 
följande lydelse.

Stockholms stad arbetar aktivt för att begränsa smittspridningen av coronaviruset. 
Idrottsnämnden har i likhet med stadens andra verksamheter arbetat intensivt med att göra 
anpassningar efter den rådande situationen och utvecklat verksamheten i enlighet med 
gällande restriktioner.

Säsongen för idrottsnämndens utomhusbassänger sträcker sig normalt från slutet av maj 
till slutet av augusti med lokala anpassningar. Idrottsnämnden kan vid behov besluta om att 
förändra utomhusbassängernas öppettider, beroende på bland annat väderförhållanden, 
ekonomiska förutsättningar och andra omständigheter. Som en del av idrottsnämndens 
verksamhetsplan planerar nämnden att se över öppethållandet generellt för stadens 
utomhusbassänger med särskilt fokus på att skapa mer flexibilitet att förlänga säsongen vid 
varmt väder utanför ordinarie säsong.

Skrivelse av Clara Lindblom (V) om håll Stockholms utomhusbad öppna anses besvarad 
med vad som sägs i stadsledningskontorets tjänsteutlåtande.

Idrottsnämnden

Idrottsnämnden beslutade vid sitt sammanträde den 9 mars 2021 att godkänna 
förvaltningens svar på remissen och överlämna det till kommunstyrelsen.

Särskilt uttalande gjordes av Karin Ernlund (C), Bo Sundin m.fl. (M), Camilla 
Bergman (L), Minna Thullberg (MP) och Nike Örbrink (KD), bilaga 1.

Idrottsförvaltningens tjänsteutlåtande daterat den 25 februari 2021 har i huvudsak 
följande lydelse.
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Säsongen för idrottsnämndens utomhusbassänger sträcker sig normalt från slutet av maj till 
slutet av augusti med lokala anpassningar. 

Under ett normalår ser vi en kraftig minskning av besökare till bassängerna i samband 
med att skolan påbörjar sin hösttermin. Detta leder till att bassängerna stora delar av dygnet 
stor tomma eller med väldigt få besökare, vilket gör det svårt att motivera öppethållande i 
relation till den kostnad det innebär. 

Några av dessa utomhusbassänger saknar dessutom möjlighet till uppvärmning av 
bassängvattnet vilket gör det svårt att hålla en folkligt accepterad vattentemperatur när 
dygnsmedeltemperaturen sjunker. 

Förvaltningen har en flexibel och pragmatisk hållning kring utomhusbassängernas 
öppettider, där det kan fattas beslut om eventuell förlängning av säsong beroende på väderlek 
och budgetförutsättningar. Förra sommaren bedömdes det inte vara rimligt med en 
förlängning.
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Bilaga 1
Reservationer m.m.

Idrottsnämnden

Särskilt uttalande gjordes av Karin Ernlund (C), Bo Sundin m.fl. (M), Camilla 
Bergman (L), Minna Thullberg (MP) och Nike Örbrink (KD) enligt följande.

Utöver förvaltningens svar på skrivelsen vill vi tillägga att den grönblå majoriteten uppdrog 
förvaltningen att förlänga utomhusbadens öppettider i de bassänger som var möjliga. Detta 
resulterade i att Eriksdalsbadet, Järvabadet, Vanadisbadet och Kampementsbadet hölls öppet 
ytterligare en vecka in i september än den annars bestämda stängningen 30 augusti, då 
värmen avtog drastiskt och efterfrågan likaså. 

I Verksamhetsplanen för 2021 har vi ett tydligt uppdrag om flexiblare öppettider för 
stadens utomhusbad för att ta höjd för förändrade väderlekar under sommarhalvåret. På så sätt 
möjliggör vi högre nyttjandegrad för stadens bassänger under varmare vår- och höstdagar för 
kommande år. 

Det kommer fortsatt vara viktigt att i större grad hålla öppet våra utomhusaktiviteter även 
under detta år då pandemin fortsatt kommer vara en stor del av våra liv.
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